# 总第303期 2025

**最至**说的 —XIVA FFIZHOU— (双月刊)

2025年8月10日出版

# 目 次

- ・热点透视・
- 3 区域自主性、大国博弈与区域制度复合体 任 琳 张尊月
- [25] "安全—主权—民主"的三角困境:萨赫勒三国退出西共体的 结构性张力 贺 杨
- · 非洲经济一体化 ·
- 53 非洲大陆自贸区《投资议定书》: 背景、特点与影响 朱伟东
- 77 非洲数字贸易规则塑造及中国因应 孙志娜
- ·中东非洲国际关系 ·
- [102] 土耳其参与解决阿富汗问题的历史基础、现实动力与路径选择 朱永彪 张燕婉 赖诗雨
- [128] "扩大的地中海"语境下意大利对非洲政策的调整及前景 石 豆 孙彦红

160 英文摘要

# WEST ASIA AND AFRICA

No. 4 August 2025

Published by Institute of West Asian & African Studies, Chinese Academy of Social Sciences Add: No. 27, Wangfujing St., Dongcheng District, Beijing 100006, China

E – mail; waaa@ cass. org. cn Website; https://xyfz. ajcass. com

## **CONTENTS**

### In Focus

- 3 Regional Autonomy, Great Power Games and the Regional Institutional Complexes

  \*Ren Lin & Zhang Zunyue\*\*
- The Trilemma of Security, Sovereignty and Democracy: Analyzing the Structural
  Tensions in the Withdrawal of Three Sahel Countries from ECOWAS He Yang

## **Economic Integration in Africa**

- 53 AfCFTA Protocol on Investment: Background, Features and Implications

  Zhu Weidong
- 77 The Construction of African Digital Trade Rules and China's Responses

  Sun Zhina

#### International Relations in the Middle East and Africa

102 Historical Foundation, Practical Motivations and Path Choices of Türkiye's Involvement in Solving Afghanistan Issues

Zhu Yongbiao, Zhang Yanwan & Lai Shiyu

Italy's Africa Policy Adjustments and Prospects in the Context of "Enlarged Mediterranean"
Shi Dou & Sun Yanhong

| 160 | Abstracts